

Peer-reviewed articles

- 📖 Bernier, A., Côté, S., **Lapolice Thériault, R.**, Leclerc, G. (2024). On executive functioning and childcare: The moderating role of parent–child interactions. *Developmental Science*.
- 📖 **Lapolice Thériault, R.**, & Bernier, A. (2023, soumis). Maternal and Paternal Parenting Stress: Direct and Interactive Associations with Child Externalizing and Internalizing Behavior Problems. *Early Childhood Research Quarterly*.
- 📖 Bernier, A., **Lapolice Thériault, R.**, Matte-Gagné, C., & Cyr, C. (2022). Paternal mind-mindedness and children’s academic achievement: Investigating developmental processes. *Developmental Psychology*. Advance online publication.
doi: 10.1037/dev0001492
- 📖 **Lapolice Thériault, R.**, Brassard, A., Gingras, A.-S., Brault-Labbé, A., Lafontaine, M.-F., & Péloquin, K. (2021). Changes in attachment and commitment in couples during the transition to parenthood. *Journal of Family Issues*, 43(6),1497-1519. doi: 10.1177/0192513X211026946

Conference presentation

- 📖 Bernier, A., **Lapolice Thériault, R.**, Marquis-Brideau, C., Lortie, M-N. (2024, juin). *Interactions between quality of mother-child and father-child relationships in the prediction of children’s relationship with a best friend*. Communication orale présentée dans le symposium « Same, different, or interactive? Mothers’ and Fathers’ contributions to child and adult development within families » modéré par P. Zimmermann au International Society for the Study of Behavioural Development (ISSBD) 2024, Lisbonne, Portugal.
- 📖 **Lapolice Thériault, R.**, Leclerc, G., & Bernier, A. (2024, juin). *From attachment representations to mother–child mutually responsive orientation: Developmental cascade via maternal sensitivity and child attachment*. Communication affichée présentée au International Society for the Study of Behavioural Development (ISSBD) 2024, Lisbonne, Portugal.
- 📖 **Lapolice Thériault, R.**, Bernier, A. (2024, mai). *Le stress parental maternel et paternel en tant que prédicteurs des problèmes de comportements internalisés et externalisés*. Communication orale présentée dans le symposium « Interactions parent-enfant et développement : Mieux comprendre un

des vecteurs du développement humain » modéré par G. Tarabulsy à la Société québécoise pour la Recherche en Psychologie (SQRP), Drummondville, QC.

- 📖 **Lapolice Thériault, R., Leclerc, G., & Bernier, A.** (2024, mars). *From attachment representations to mother–child mutually responsive orientation: Developmental cascade*. Communication affichée présentée au Centre for Research in Human Development (CRDH) 2024, Montréal, QC.
- 📖 **Lapolice Thériault, R., Bernier, A.** (2023, juillet). *Prédicteurs du raisonnement moral à l'adolescence*. Communication orale présentée au séminaire du centre de recherche sur les Jeunes et la Famille (CRUJef), Montréal, QC.
- 📖 **Gautier-Benoit, J., Lapolice Thériault, R., Sycheva, E., Beauchamp, M., & Bernier, A.** (2023, mai). *Le raisonnement moral à l'adolescence et les comportements parentaux*. Communication affichée présentée à la 16ème Journée scientifique du département de psychologie de l'Université de Montréal.
- 📖 **Sycheva, E., Lapolice Thériault, R., Gauthier-Benoit, J., Beauchamp, M., et Bernier, A.** (2023, mai). *Raisonnement moral et rendement scolaire chez les adolescents*. Communication affichée présentée à la 16ème Journée scientifique du département de psychologie de l'Université de Montréal.
- 📖 **Sycheva, E., Lapolice Thériault, R., Gauthier-Benoit, J., Beauchamp, M., et Bernier, A.** (2023, mai). *Raisonnement moral et rendement scolaire chez les adolescents*. Communication affichée présentée au 45e congrès annuel de la Société québécoise pour la Recherche en Psychologie (SQRP).
- 📖 **Lapolice Thériault, R., & Bernier, A.**, (2023, mars). *Marital satisfaction and child prosocial behavior: The intervening role of coparenting*. Communication affichée présentée au Society for Research in Child Development (SRCD) 2023, Salt Lake City, UT.
- 📖 **Lapolice Thériault, R., & Bernier, A.** (2022, juillet). *Maternal and paternal parenting stress as predictors of infant internalizing and externalizing behavior problems*. Communication affichée présentée au International Congress of Infant Studies (ICIS) 2022, Ottawa, ON.
- 📖 **Bernier, A., Lapolice Thériault, R., Matte-Gagné, C., & Cyr, C.** (2022, juin). *Paternal mind-mindedness and children's academic achievement: Investigating developmental process*. Communication orale présentée dans le symposium « Expanding attachment research to fathers, different risk contexts, and family systems » modéré par A. Deneault au Canadian Developmental Psychology Conference, Calgary, AB.
- 📖 **Lapolice Thériault, R., Bernier, A.**, (2022, juin). *Maternal and paternal parenting stress as predictors of child externalizing behavior problems in boys only*. Communication affichée présentée au Canadian Developmental Psychology Conference, Calgary, AB.
- 📖 **Lapolice Thériault, R., Marquis-Brideau, C., & Bernier, A.** (2021, octobre). *Le stress paternel comme prédicteur des comportements intériorisés et extériorisés de l'enfant*. Communication affichée présentée dans le cadre du 43^e congrès annuel de la Société québécoise pour la recherche en psychologie (SQRP).

- 📖 **Lapolic Thériault, R., Brassard, A., Gingras, A.-S., Brault-Labbé, A., Lafontaine, M.-F., & Péloquin, K.** (2021, octobre). *L'attachement amoureux comme prédicteur des changements dans l'engagement conjugal des nouveaux parents*. Communication affichée présentée dans le cadre de la 1^{ère} journée de la recherche en psychologie de l'Université de Sherbrooke.
- 📖 Gingras, A.S., Gagné, A.L., **Lapolic Thériault, R., Brassard, A., Gosselin, P., Péloquin, K.,** (2021, mai). *La transition à la parentalité : l'attachement et le soutien conjugal sont-ils liés à la présence ou non d'anxiété chez les futurs parents?* Communication orale présentée dans le cadre du 88^e congrès de l'Acfas, Sherbrooke, QC.
- 📖 **Lapolic Thériault, R., Brassard, A., Gingras, A.S., & Péloquin, K.** (2021, April). *From couple to family: romantic attachment predicts changes in commitment in new parents (and vice versa!)*. Communication orale brève présentée à la Society for Sex Therapy and Research (SSTAR) Annual Meeting.
- 📖 **Lapolic Thériault, R., Brassard, A., Gingras, A. S., & Péloquin, K.** (2020, novembre). *De couple à famille : L'attachement amoureux comme prédicteur des changements dans l'engagement conjugal des nouveaux parents*. Communication affichée présentée dans le cadre du colloque annuel virtuel du CRIPCAS.
- 📖 **Lapolic Thériault, R., Gingras, A.S., & Brassard, A.** (2020, septembre). *Mieux comprendre les fluctuations de l'engagement conjugal chez les couples vivant la transition à la parentalité*. Communication orale présentée dans le cadre de la Journée de la recherche de 1^{er} cycle en sciences sociales et humaines, Sherbrooke, QC.
- 📖 Gingras, A. S., Binet, M. A, **Lapolic Thériault, R., Brassard, A., Gosselin, P., Péloquin, K.** (2020, annulée en raison de la COVID-19). *Le soutien conjugal comme facteur protecteur ou explicatif des liens entre les insécurités d'attachement et les symptômes anxieux chez les couples attendant un premier enfant*. Communication orale acceptée dans le cadre du 42^e congrès de la Société québécoise pour la recherche en psychologie (SQRP), Gatineau, QC.
- 📖 Bécotte, K., Brassard, A., Gagné, A-L., **Lapolic Thériault, R., Lafontaine, M-F., & Péloquin, K.** (2020, juillet). *Can attachment and compassionate love explain partners' relationship satisfaction during the transition to parenthood? A mixed-method approach*. Communication orale présentée dans le symposium « Baby on Board: Successfully Adapting changes during the Transition to Parenthood » modéré par N. Leonhardt à la conférence de l'International Association for Relationship Research (IARR), Londres, UK.